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Summary

        
A clinical series of 40 consecutive patients with chronic unilateral hyperlucent lung was analysed. Swyer-James (MacLeod) syndrome turned out to be the most common diagnosis (18 patients, 45 %). Other causes were localized emphysema (8 patients, 20 %), congenital hypoplastic pulmonary artery (4 patients, 10 %), previous massive pulmonary embolism (4 patients, 10 %), bronchial carcinoma (3 patients, 7.5 %), sequelae of radiation therapy (2 patients, 5 %) and benign intrabronchial neoplasm (1 patient, 2.5 %). The reduction of pulmonary vasculature was scored (0-9). The most extensive reduction was found in patients with Swyer-James syndrome (mean 5.8), whereas patients with bronchial cancer had the smallest changes (mean 3.0).


      
        
Zusammenfassung

        
Die Verfasser analysierten eine klinische Serie von 40 konsekutiv untersuchten Patienten mit chronischer unilateraler hyperdurchlässiger Lunge. Als häufigste Diagnose ergab sich das Swyer-James(MacLeod)-Syndrom (18 Patienten, 45 %). Andere Ursachen waren: lokalisiertes Emphysem (8 Patienten, 20 %), angeborene hypoplastische Pulmonalarterie (4 Patienten, 10 %), frühere massive Pulmonalembolie (4 Patienten, 10 %), Bronchialkarzinom (3 Patienten, 7,5 %), Folgen einer Bestrahlungsbehandlung (2 Patienten, 5 %) und gutartiges Intrabronchial-neoplasma (1 Patient, 2,5 %). Die Verminderung der pulmonalen Gefäße wurde graduell bewertet (0-9). Die stärkste Verringerung ergab sich bei Patienten mit Swyer-James-Syndrom (Mittelwert 5,8), während sich die geringsten Veränderungen bei Patienten mit Bronchialkrebs zeigten (Mittelwert 3,0).
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